
TREND AA
LYSTFISKERIFORENING

Medlem af Danmarks 
Sportsfiskerforbund

Deltagere:  Jan, Carsten, Christian, Karsten, Per, Johannes og Steen. 

Dagsorden: 1.  Valg af ordstyrer
 2.  Godkendelse af referater
 3.  Gennemgang af udvalgene
 4.  De nye fredningstider - sæsonstart
 5.  Projekt spange
 6.  Grødeskæring
 7.  Fiskeret på det yderste stykke
 8.  Opsynsmænd
 9.  Eventuelt

Punkt 1 Valg af ordstyrer

 Per blev valgt som ordstyrer.

Punkt 2 Godkendelse af referat 

Referat nr. 168, 169 og 170 blev godkendt uden kommentarer.

Punkt 3 Gennemgang af udvalgene

 Kassereren:
 Pt. er der 179 seniormedlemmer, heraf 9 ungdomsmedlemmer. Juniorafdelingen 

tæller kun 5 juniorer. Orla gør hvad han kan for at samle medlemmer, og han har 
bl.a. fået henvendelse fra Aars Skole.

 Jan mangler kørselsopgørelse fra Orla 

Trend Aa Lystfi skeriforening

Mødereferat nr. 171 

Bestyrelsesmøde afholdt tirsdag den 5. oktober 2021 kl. 19.00 i Hytten

Deltagere: Per, Jan, Carsten, Christian, Johannes, Karsten og Steen

Dagsorden: 1.  Valg af ordstyrer
 2.  Forberedelse til generalforsamlingen
 3.  Eventuelt

Punkt 1 Valg af ordstyrer

Per blev valgt

Punkt 2 Forberedelse til generalforsamlingen

 Steen uddelte dagsordenen for generalforsamlingen. Per havde i forvejen sendt sin 
beretning til bestyrelsen og der var stor ros for en god og fyldig beretning hele vejen 
rundt. 

	 Jan	uddelte	herefter	 regnskabet	 som	viste	 et	flot	 resultat	på	13.594,-	kr.	 efter	 en	
sæson hvor vi ellers ikke havde fuldt medlemsskab. Der var 171 seniorer og 6 
juniorer	ved	årets	udgang.	Jan	tror	at	vi	får	færre	medlemmer	i	fremtiden,	da	der	
allerede er kommet udmeldelser til den nye sæson.

	 Jan	havde	kun	få	kommentarer	til	regnskabet.	Driftudgifter	til	hytten	var	steget	en	
del	pga.	de	høje	el-priser	og	udskiftning	af	døren	i	den	gamle	hytte.

	 90-års	 jubilæumsarrangementet	kostede	os	kun	4.984,-	kr.	Det	 skyldes,	at	der	er	
indregnet	en	gave	på	2.700	kr.	fra	forbundet.

 
	 Jan	viste	også	en	statistik	over	solgte	fiskekort.	Der	var	solgt	61	dagkort,	6	ugekort	

og	30	gæstekort	 i	 sæson	2022,	og	det	viste	en	nedgang	 i	 salget	som	vi	også	har	
oplevet	de	forgangne	år.

Trend Aa Lystfiskeriforening

Mødereferat nr. 177 

Formøde til generalforsamling afholdt 24. januar 2023 kl. 17.00 i Hytten

Der var mødt 33 medlemmer op til generalforsamlingen.

Dagsorden ifølge vedtægterne:

a) Valg af dirigent.
b)  Formanden aflægger årsberetning.
c)  Godkendelse af årsberetning.
d)  Revideret regnskab fremlægges af kassereren.
e)  Godkendelse af revideret regnskab.
f)  Behandling af diverse kontingenter, dagkort og ugekort.
g)  Behandling af indkomne skriftlige forslag.
h)  Valg af 4 bestyrelsesmedlemmer. 
 På valg er: 
  Karten Bjerg
  Christian Anker Holm
  Carsten Pedersen
  Steen Brorsen
i)  Valg af 2 suppleanter.
j)  Valg af 2 revisorer og 1 revisorsuppleant.
k)  Eventuelt.

Per bød velkommen til de fremmødte og var glad for at så mange var mødt op. 
Herefter takkede han Leo Thorup som jo havde indledt aftenen med servering af 
stegt flæsk og persillesovs.

Punkt a. Valg af dirigent

Bestyrelsen foreslog Johnny Nielsen som dirigent og Johnny indvilgede i at påtage 
sig opgaven. Han startede som sædvanlig med en vits som heller ikke denne gang 
egner sig til referat...!

Trend Aa Lystfiskeriforening

Mødereferat nr. 178 

Generalforsamling afholdt den 24. januar 2023 kl. 19.30 i Hytten



Johnny konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt varslet og dermed gyldig.

Herefter gik dirigenten videre til punkt b. og gav ordet videre til formanden og hans 
årsberetning.

Punkt b. Formanden aflægger årsberetning

Herefter tog formanden ordet og aflagde denne beretning:
Fiskeriet i åen åbner d. 1 marts, så på arrangementsfronten startede vi d. 5 marts 
med morgen rundstykker og suppe til middag. Små 10 mand var mødt op denne dag
Om der var nogen ved åen er jeg usikker på, da jeg ikke selv deltog.  Der er ihvertfald 
ikke nogen indberetninger på fangstrapporten
Den 19. marts var der gule ærter til middag for dem der havde lyst til at komme her 
i hytten. Der var god opbakning, især fra den lidt ældre generation
Den 20. maj havde vi inviteret Christian Skov fra DTU Aqua på besøg i hytten. Her 
fortalte han om Fangst Journalen til den lille skare, der var mødt op. Vi fik et indblik 
i, hvad især DTU bruger oplysningerne til.
Den 11. juni afholdt vi 90 års jubilæumsfest i hytten for medlemmer, lodsejere 
og pårørende. Vores nabo til hytten her, Preben (nok bedst kendt som Biggeren) 
grillede en masse god mad og der var dagen igennem et flot fremmøde. Desværre 
kom der kun enkelte lodsejere. Vejret viste sig fra den pæne side og folk hyggede 
både ude og inde. Tak for den gode opbakning.
Sommeren gik og næste arangement var julefrokost d. 2 december. Jeg havde 
desværre ikke selv tid til at deltage i år, men har hørt fra “ædruelig” kilde der 
var mødt knap 30 feststemte hoveder, som hyggede max. Det forlyder også, at 
pakkespillet vanen tro var ved at få lettet taget på hytten.

Junior afdelingen 
I 2022 havde jeg fornøjelsen at starte op d. 9 marts med spinnerbyg. I løbet af året 
blev det til woblerbyg – kystture – gedde premiere - knudelære - fluebinding – put 
& take ture - blinkfremstilling - molefiskeri og selvfølgelig tirsdagsturene hen over 
sommeren til Trend Aa. Der blev året igennem fanget pænt med fisk og vil da godt 
prale lidt med, jeg fik guidet en junior til en ca. 8 kilos og 1 meter lang gedde på 
Glenstrup sø.
Jeg vil fremhæve og takke Orla Bertram Nielsen for den store indsats han gør for 
vores juniorafdeling.
Orla har i løbet af 2022 haft en masse 4. klasser fra skoler i Vesthimmerland til 
fiskeri i Farsø sø. Her er der fangstgaranti på skaller, så de unge får en succesfuld 
og god introduktion til lystfiskeriet.  
Orla vil her i 2023 fortsætte med flere klasser og håbet er, at den store indsats giver 
flere unge som melder sig ind i juniorafdelingen.
I 2022 fik vi igen godt med liv på juniorenes facebookside (trend å juniorafdelingen). 
Her ligger meget fra aktiviteter samt fisketurene. 
I er alle meget velkomne til at gå ind for et kik og selvfølgelig, meget gerne dele 
med andre, så vi kan få vist vi er en god og aktiv forening for de unge. 
Året bød også på en masse flotte donationer af grej og materialer til juniorafdelingen. 
Vi siger tusind tak til alle giverne.



Da en stor del af hvorfor vi er her i dag jo er havørrederne i Trend Aa, er jeg 
nødt til at komme ind på fiskeriet i 2022. Det selvom kurven for fangster desværre 
fortsætter med at vende pilen nedad.
Skal jeg sige noget positivt om de få fangster der er på fangstrapporten må det være, 
at vi følger landsplanen, hvor andre foreninger melder om samme tendens. 
Så det er ikke kun vores vandløb der er problemet.
En positivitet mere, hvis man kan sige sådan er, at der i år er fanget flere store 
havørreder end jeg kan huske i flere år tilbage
22. juni lagde en dagkortfisker ud med den største der er fanget i 2022 på 85 cm, 
7,4 kg. 
Så fangede Leon Madsen en på 82 cm, 7,3 kg.
Phillip Casey har indmeldt en havørred på 78 cm.
Og endnu en dagkortfisker har indmeldt en havørred på 76 cm. 
Snitstørrelsen på de indmeldte fisk i 2022 er også pæn.
Der er rapporteret i alt 27 stk. havørreder over mål
Her er der 9 stk. fra 45 til 49 cm,  men hele 18 stk. fra 50 til 85cm
Vi har fået det endelige resultat fra bestandanalysen som blev lavet september 2021.
Her er resutatet, at vi ligger på samme niveau som sidste analyse og derfor opfylder 
målsætning for at være selvreproducerende. 
Dog er tendensen der er mindre af de lidt større ørreder og der er plads til forbedringer 
på flere stationer.
Der har været rigtig meget debat omkring skarv og sæler som jo er de naturlige 
fjender på vores fisk. Vi håber der snarest kommer gang i noget seriøs forvaltning 
fra politisk side, af disse predatorer, da de helt sikkert toller gevaldigt, ikke kun på 
Trend Aa, men laksefisk og andre arter rundt om i hele danmark.
Der bliver gjort et stort arbejde for at søge skarvregulerings tilladelser hjem hvert 
år, så hvis der er nogen af de tilstedeværende her, som kender nogen der har jagt 
ved åen, eller kender jægere som har lyst til at regulere skarv ved åen, er de meget 
velkomne til at kontakte næstformand Karsten Bjerg Jensen, som kan hjælpe med 
tilladelser og nærmere info. Vi har camuflagenet og lokkere, som kan lånes + der 
er en flaske god vin for hver skarv der reguleres. Kan oplyse om der allerede er 
udleveret 2 gode flasker i bytte for 2 ”gode” skarv.  

En tanke som jeg ved andre også har luftet er, at vi jo har fået åbnet op for åen 
ved dambruget, så ørrederne ikke behøver at stuve sammen nedenfor, som tidligere 
elfiskeri har påvist.
Vi skal nok til tænke på at de i højere grad vil gå hurtigere og længere op i systemet 
og her kan jeg komme med en rigtig god nyhed. Vi har fået mere fiskevand på 
det øvre stykke. Det drejer sig om Anders Eriksen´s jord som ligger på nordsiden 
opstrøms dambruget. 
Det ligger op mod det vi allerede har nu og ca. 900 m nedstrøms mod dambruget. 
Der er en enkelt parcel lige opstrøms dambruget, hvor vi ikke har fiskeretten
Et revideret kort over det nye vand kommer på hjemmesiden.
Nu har vi fiskeretten på begge sider af det øverste stykke, helt op til Hornumbro, på 
nær ved dambrugets jord og den nævnte lodsejer lige efter.



Så her bliver der rig mulighed for at prøve min hypotese om ørrederne hurtigt går 
længere op i den kommende sæson. Ved godt der er meget vegetation langs åen, 
men jo flere gange vi går og laver stier, jo nemmere bliver det jo at færdes der. Så 
kom frisk og udforsk de nye muligheder det her åbner op for. Jeg vil i hvert fald give 
det en chance til sommer.
Med hensyn til gydetælling, har der desværre været alt for meget vand til der kunne 
tælles gydebanker, så det må vi vente på.
Til slut vil jeg rette stor tak til vores lodsejere, sponsorer, og alle andre som har 
bidraget til vores forenings ve og vel.
Der skal lyde en tak til Martin Johansen som webmaster, Torben urth som redaktør 
for hjemmesiden og ikke mindst ”nissebanden” for at tage sig godt af arangementer 
og klubhuset

 Johnny spurgte om der var kommentarer til beretningen. 

Claus synes det var fint med tilladelserne til at skyde skarv, men vi skulle gøre 
mere opmærksom på at tilladelserne er søgt hjem, og få skrevet op hvem som er 
interesseret i at skyde dem.

Arne mente det yderste stykke er meget vigtigt at bekæmpe for skarv.

Jann opfordrede bestyrelsen til at benytte hjemmesiden med mere information om 
skarvreguleringen.

Orla havde læst om eksempler hvor man havde aktiveret 200 jægere og skudt 400 
skarv. Han mente, at hvis vi bare lod stå til vil der med tiden kun være få fisk 
tilbage. De største vil skarven ikke have. Orla nævnte et skræmmeeksempel fra den 
reetablerede Filsø hvor der i starten var 10-12- skarver og i dag vurderer man der 
er omkring 1000 stk. Vi har et stort problem for bestand, konstaterede Orla, men 
roste bestyrelsen for den årlige gydeoptælling som gør at vi hele tiden kan følge 
udviklingen.

Claus fortalt at han og konen ofte går ture på det yderste stykke, og de skræmmer 
hver gang skarver op.

Arne konstaterede, at skarven ikke er dum. Skydes der ét sted, flytter de til et andet.

Aksel foreslog vi tog kontakt til jagtforeningerne. Det kunne Karsten fortælle 
allerede var gjort for flere år siden.

Arne spurgte til sæler i åen. Per kunne fortælle, at der inder for de senere år kun er 
indberettet en enkelt som var kommet helt op til Hylebjergbroen.

Punkt c. Godkendelse af formandens beretning

Beretningen blev herefter godkendt.



Punkt d. Revideret regnskab fremlægges af kassereren

Jan uddelte regnskabet, som viste et overskud på 13.594,- kr. og havde følgende 
kommentarer:

Under udgifter:
Driftudgifter hytte er steget en del i forhold til sidst år. Dette skyldes hovedsageligt, 
at el-udgiferne er fordoblet pga. de højer el-priser vi har haft sidste år.
Der har desuden været udgifter tl maling af hytten og udskiftning af døren i den 
gamle hytte.

Jubilæumsarrangement: Vi fik en gave på 2.700 kr. fra forbundet ifm. vores 90 års 
jubilæum. Dene gave er tratrukket de udgifter vi havde til arrangementet. Således 
blev nettoudgiften kun på 4.984 kr.

Johnny roste Jan for altid at have styr på regnkabet og spurgte om der var 
kommentarer til regnskabet.

Der var ingen kommentarer.

Punkt e. Godkendelse af revideret regnskab

Regnskabet blev herefter godkendt.

Punkt f. Behandling af diverse kontingenter, dagkort og ugekort

Jan tog igen ordet:
Kontingenterne som vi skal vedtage, vedrører 2024 kontingentet. På sidste års 
generalforsamling vedtog vi at hæve senior- og familiekontingentet med 80 kr., 
fordi vi jo valgte at fordoble å-lejen til vore lodsejere. Juniorkontingentet holdt vi 
dog i ro.
Normalt hæver vi kontingentet i samme takt som forbundet hæver deres kontingenter. 
Der er dog år hvor vi ikke har valgt at hæve kontingentet, selvom forbundet har 
gjort det. Fsv. angår 2024 kender vi endnu ikke forbundets stigning. Det skyldes, 
at man først har valgt at udmelde en kontingentstigning senere i 2023, og som skal  
reguleres efter nettoprisindekset. Umiddelbart vil jeg mene vi får en stigning på 10-
15 kr. og at juniorkontingentet fortsat holdes i ro.
Bestyrelsens forslag er derfor, at vi hæver senior- og familekontingentet med 10 kr. 
og at juniorkontingentet fortsat holdes i ro.
Kontingernterne foreslås derfor som følger:
Junior - uændret 300,- kr.
Ungdom - 660,- kr.
Senior - 895,- kr.
Familie - 1.095,- kr.



Orla var glad for at vi foreslog at holde kontingentet for juniorer nede på de 
300,- kr., og der var en søskenderabat. Han opfordrede alle, som har kendskab til 
unge mennesker med interesse for fiskeri, om at henvende sig til ham for muligt 
medlemsskab.

Johnny spugte om der var nogen som var imod stigningen på de 10,- kr. og det var 
der ikke. Hermed var det godkendt.

Jan fortsatte med behandlingen af kortsalg:
Fiskekort:
Her foreslår bestyrelsen ingen ændringer i priserne:
Dagkort junior - 100,- kr.
Dagkort senior - 150,- kr.
Ugekort junior - 250,- kr. 
Ugekort senior - 500,- kr.
Gæstekort - 100,- kr.

Jan kunne desuden oplyse, at vores sidste fysiske kortsalgssted, Gundereup Fiskesø 
lukker. De havde også kun solgt 8 fiskekort sidste år. 
Derfor kan der fremover kun købes dag- og ugekort på nettet.

Johnny spurgte om forslaget kunne godkendes og der var ingen kommentarer.

Arne havde set et skilt ved en å, hvor man kunne betale med MobilePay.

Punkt g. Behandling af indkomne skriftlige forslag

Der var ikke kommet nogen forslag

Punkt h. Valg af 4 bestyrelsesmedlemmer

På valg var Karsten Bjerg, Steen Brorsen, Christian Anker Holm og Carsten 
Pedersen. Karsten og Steen ønskede genvalg og begge blev valgt. Christian og 
Carsten havde ikke ønsket genvalg, og bestyrelsen foreslog derfor Emil Mogensen 
og Aksel Jakobsen.
Da Johnny spurgte om der var andre som kunne tænke sig at sidde i bestyrelsen, tog 
Claus ordet og spurgte de to kandidater direkte om de ville give en garanti for, at de 
ville arbejde for bekæmpelsen af skarv som deres første pioritet.
Deres svar var, at de ville lytte til den siddende bestyrelse og med det svar valgte 
Claus at stille op til bestyrelsen ved et kampvalg. Der blev uddelt stemmesedler og 
fundet to tællere. Johnny bad de tilstedeværende skrive to navne på sedlen. Efter 
stemmeoptællingen lød resultat sådan: Emil 27 stemmer, Aksel 26 stemmer og 
Claus 2 stemmer. To stemmesedler var ugyldige.
Dermed blev Emil og Aksel valgt til bestyrelsen.



Punkt i. Valg af to suppleanter til bestyrelsen

Torben Urth og Johnny Nielsen var på valg, og de blev begge genvalgt med bifald.

Punkt j. Valg af 2 revisorer og 1 revisorsuppleant

De nuværende revisorer Kresten Mosbæk Pedersen og Bent Pedersen var villige til 
genvalg. Revisorsuppleant Lars Høholt havde meddelt, at han ønskede at stoppe da 
han ikke fiskede længere og heller ikke var medlem længere. Derfor var Thomas 
Dalgaard blevet spurgt og han indvilgede i at indtræde som suppleant.

Punkt k. Eventuelt

Johnny gjorde opmærksom på at ordet nu var frit. 

Leo mente vi trængte til at opfriske vores skilte og at borde/bænkesættet ved den 
gamle hytte trængte til reparation.

Steen kunne oplyse, at der allerede var skiftet en del skilte men at det var tiltrængt 
med rep. af borde/bænkesættet.

Lars gjorde opmærksom på, at vi havde gangbroer klar lige til at lægge ud hvor det 
nu var nødvendigt. Han opfordrede medlemmerne til at melde tilbage til bestyrelsen, 
hvor det var en god idé at ligge dem, så de kan blive brugt.

Leo opfordrede til en arbejddag hvor vi både kunne lægge gangbroerne ud og lave 
alm. vedligehold langs åen.

Jan håbede på, at der så ville komme nogen denne gang, da der de sidste par gange 
kun har været bestyrelsen som var mødt op.

Arne foreslog at holde flere arbejdsdage og belønne deltagerne ved at de f.ex. kunne 
komme gratis med til juefrokost.
 
Orla Bertram vendte tilbage til skarvproblematikken og gjorde opmærksom på at 
det var nødvendig med en hurtig regulering.
Han forstod ikke udmeldingen fra DTU-Aqua efter bestandanalysen som skrev om 
»Stabil udvikling ved Trend Aa«. For bare syv år siden blev der fanget omkring 
1.000 havørreder i Trend Aa. 2015 var det bedste år nogensinde, men ellers lå 
fangsterne på 4-500 stk. om året. De seneste år er fangsterne gået tilbage til omkring 
50 havørreder over målet om året, og i denne sæson er der stort set ikke fanget 
førstegangsgydere på 38-45 cm som der indtil for få år siden var masser af.
Orla oplyste at hver skarv spiser omkring 300g fisk om dagen, så hvis der bare er 
10 skarver forsvinder der ca. 100 natursmolt i døgnet...altså 3000 på en måned. Og 
skarven æder også større fisk helt op til 45cm.



Orla roste de årlige gydeoptællinger som er det bedste tjek på opgangene, men her 
ser vi også en kæmpe tilbagegang til 100-200 gydninger de senere år.
Han mente i det hele taget der er brug for en hurtig indsats fra de af foreningens 
medlemmer, der også er jægere og helst også fra lodsejere og deres jægere, samt de 
folk som har jagtretten langs åen.
Orla havde lavet en strategiplan som han ville give bestyresen, indeholdende punkter 
som at undersøge problemets omfang, registrering af fangster, kontrolfiskning i 
foråret, registrering af jægere i foreningen, samarbejde med andre foreninger og 
opsamling af data og debat.
Orla roste samarbejdet mellem erhvervsfiskere og lystfiskerne for at påvirke 
politikerne gennem medierne, men mente at debatten druknede i den strøm af 
nyheder vi er udsat for nu til dags.

Så fik Kaj ordet. Han kunne jo se at der var mange åer som havde det samme 
problem som os. Men han grublede lige så meget over hvad der vil ske i fremtiden 
med ørrederne, hvis vandets temperatur stiger med 2-3 grader. Han har læst, at de 
evt. vil flytte sig mere nordpå. Og det er et globalt problem.

Jann tror mere problemet med mangel på ørreder skyldes overfiskning og de 
predatorer som vi allerede kender. Nedgangen er allerede kendt i både Norge og 
Sverige.

Kresten havde haft nærkontakt med skarver og selv skaffet et par stykker af vejen. 
Han mente det vigtigste er, at vi er ved åen for at skræmme dem.

Christan kom med den sidste pointe i debatten om skarv, nemlig det at jægerne ikke  
gider skyde skarv, fordi det skræmmer de andre dyr som de hellere vil skyde og 
have med hjem som bytte.

Herefter tog Per ordet for nu var vi kommet til den vanlige uddeling af præmie til 
årets største havørred og to lodtækninger

Per startede med at uddele en flaske whisky til Leon Madsen for en super flot blank 
havørred på 82cm og 7,3 kg.

Dernæst gjaldt det Lars Madsen vandrepokal, som uddeles blandt de ti største 
havørreder. Her var der fangster fra 82cm til 54 cm.
Her blev det, for andet år i træk, Franck Jensen som vandt vandrepokalen med 
tilhørende diplom.

Næste lodtrækning gjaldt de 13 indberettede fangster på fangstrapporten. Her blev 
det Steen Severin Andersen som var den heldige vinder af en flaske whisky.

Herefter sluttede Per af med en stor tak til de afgående bestyrelsesmedlemmer.
Carsten Pedersen fik en flaske whisky med disse ord:
Du har valgt at stoppe i bestyrelsen efter en lang periode og det er vi selvfølgelig 
kede af, men har fuld forståelse for beslutningen-



Vi vil sige tak for god ro og orden (aaahh ro er måske så meget sagt, men du har 
ihverfald altid haft god orden i tingene)
Tak for din indsats, altid friske humør og ikke altid stuerene jokes.

Herefter fik Christian en flaske whisky med disse ord:
Du har også valgt at stoppe og her er vi selvfølgelig også ked af det, men også her 
forståelse for det. Du skal også have en tak for din indsats, venlige gemyt og gode 
saglige input.
Vi ønsker jer begge knæk og bræk på alle fronter fremover.

Herfter fik de en stor hånd fra de fremmødte medlemmer.

Per sluttede med et knæk og bræk til alle i den kommende sæson.

Herefter havde Johnny kun tilbage at sige tak for god ro og orden under general-
forsamlingen.

 Næste bestyrelsesmøde er aftalt til tirsdag den 7. februar kl. 18.00 i Hytten.
 

Formand Sekretær

Dato:

Næste møde er formødet til generalforsamlingen, mandag den 24. januar 2022 
kl. 17.00.


